

# SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 6, Jan. 22<sup>nd</sup> -2017)



قالت امير  
للخدا  
مهما قال لكم  
فافعلوه  
(يو: ٢: ٥)



When we have a good eye, light fills our hearts. Our light will depend on the condition of the eye. Light makes everything visible and our eyes are nothing without lights. Our vision shapes indeed our attitude and dictates our actions. The things that we see really shape indeed our thoughts. The things that we see set our imaginations. The things that we see fill our entire being. We should not set our eyes on things that will lead us astray. We have a responsibility to ensure that we are feeding our eyes with good... "Giving thanks to the Father who has qualified us to be partakers of the inheritance of the saints in the light." (Colossians 1:12).

*Fr. Anthony Micheal*

## Church News:

Starting Jan. 28<sup>th</sup>, the family meeting will take place on Saturday from 5:30 to 7 pm.

## Wedding of Cana of Galilee:

On the 13<sup>th</sup> day of Tobe (Jan 21<sup>st</sup>), the church celebrates the commemoration of the first miracle that our Lord Jesus has performed after His baptism. It is considered one of the small feasts of our Lord. It was thought that the wedding was for a relative of Virgin Mary, so Jesus has attended the wedding as a family member.

At that time, His service was yet to start as He had to enter the temple first (Luk 4: 17-27). This feast emphasises the power of Virgin Mary's intercession.

The Lord Jesus Christ has performed his first miracle in a Wedding and transformed the water into wine, to attract our attention to the heavenly wedding as He has said to His disciples "I tell you, I will not drink from this fruit of the vine from now on until that day when I drink it new with you in my Father's kingdom." (Matthew 26:29).

## Holy liturgy:

Wednesday: 8-10 am  
Friday: 8-10 am  
Sunday: 8- 11:30 am

## Vesper & Bible Study:

Saturday: 7- 8:15 pm

## Prayers Meeting:

Thursday: 8-10 pm

## Sunday School:

Sunday: 12- 1pm

## Hymns classes:

Saturday: 6-7 pm

## Servants Meeting:

Sunday: 1-1:45 pm

## Seniors Meeting:

Friday: 10:30-12:30

## Family Meeting:

Saturday: 5:30 – 7pm

## Choir:

Friday: 7:30-9 pm

*"no one can enter the kingdom of God unless they are born of water and the Spirit". (John3:5)*

عندما تكون العين جيدة سيملاً النور قلوبنا. لأن النور الذي فينا يعتمد على حالة هذه العين. فالنور يجعل الأشياء مرئية، و بدون هذا النور ستكون الأعين بكل تأكيد بلا قيمة. إن العين تشكل في الحقيقة أنماط سلوكنا و تقود أفعالنا. إن الأشياء التي تراها العين تحدد أفكارنا و تخيلاتنا و يعيشها كل الجسد. لذلك لا يجب أن نترك العنان لأعيننا لكي ترى كل شيء لكي لا تضيع أنفسنا. فنحن مسؤولون عن تغذية العين بكل ما هو نقي... "شَاكِرِينَ الْآبَ الَّذِي أَهَّلَنَا لِشَرِكَةِ مِيرَاثِ الْقِدِّيسِينَ فِي النُّورِ." (كولوسى 12:1)

القس: أنطونيوس ميخائيل

### أخبار الكنيسة:

ابتداء من 28 يناير سيكون ميعاد اجتماع الأسرة يوم السبت من 5:30 الي 7 م

### عرس قانا الجليل:

في يوم 13 طوبة ( 21 يناير) تحتفل الكنيسة بتذكار أول معجزة قام بها السيد المسيح بعد عماده. و يعتبر عيد عرس قانا الجليل من الاعياد السيديّة الصغري باعتبار أنه لا يمس خلاصنا بطريقة مباشرة .

ويقال من بعض المفسرين أن هذا كان عرس لقريب من عائلة العذراء فحضر هنا المسيح بصفة عائلية. ولم يكن السيد المسيح قد ابتداء خدمته حيث لم يكن قد دخل الهيكل كما ذكر في (لو 4: 27-17) .

يوضح هذا العيد قوة شفاعة العذراء مريم ومكانتها. لقد بدأ السيد المسيح معجزاته في عرس قانا الجليل بتحويل الماء إلى خمر ليجذب انتباهنا الي العرس السماوي عندما قال لتلاميذه "لا أعود أشرب من هذه الكرمة إلى أن أشربه معكم جديداً في ملكوت أبي" (مت 26: 29)

مواعيد القداسات:

الأربعاء: 8-10 ص

الجمعة: 8-10 ص

الأحد: 8-11:30 ص

العشية ودراسة الكتاب

المقدس:

السبت: 7-8:15 م

اجتماع الصلاة:

الخميس: 8-10 م

خدمة مدارس الأحد:

الأحد: 12 – 1 ظهرا

فصول الحان:

السبت: 6-7 م

اجتماع الخدام:

الأحد: 1-1:45 ظهرا

اجتماع الحكماء:

الجمعة: 10:30 – 12:30

اجتماع الأسرة:

السبت: 5:30 – 7 م

الكورال:

الجمعة: 7:30 – 9 م

" إِنْ كَانَ أَحَدٌ لَا يُؤَلِّدُ مِنْ

الْمَاءِ وَالرُّوحِ لَا يَقْدِرُ أَنْ

يَدْخُلَ مَلَكُوتَ اللَّهِ "

(يو 3 : 5)